
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 1. oktober 2024 kl. 18.00-

21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, 
Mette Fabricius, Cecilie Gudmansen, Rikke Christiansen, Lise-Lotte Fallenius 
Rasmussen, Karina Witt 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Jayden 6.d,  
Digtervej: Kris 9.N, 
Karrebæk: Pelle 6.K, August 6.k 

 

Fraværende med afbud: 

Michael Graff,  

 

Gæster: 
 
 

Der serveres en sandwich og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 11 – velkomst og orientering 
Velkommen til 
elevrådsrepræsentanterne 
 
Nyt fra eleverne 
 
(20 min) 

Velkommen til alle de nye ansigter i bestyrelsen. 
Særligt de mange nye elever, der er rigtig godt 
repræsenteret i dag. 
 
 
Sakina er blevet formand for elevrådet på HH. På 
DV er det stadig uafklaret, og på KA er de to elever 
sidestillet.  
 
Det blev drøftet, om der skal være et samlende 
elevråd fra alle tre afdelinger. Ledelsen afklarer om 
der er behov for dette organ. 
 
Eleverne fortalte om, hvorfor de gerne ville i 
elevrådet med mulighed for at komme med i 
skolebestyrelsen. De gik ind i det, fordi de synes 
det lyder spændende og sjovt, men også fordi der 
er et ønske om at sikre, at ting fra eleverne 
kommer videre til bestyrelsen.  
Kim fortalte om vigtigheden af at blive taget 
alvorligt.  

Sag nr. 12 – orientering  
Velkommen til Mette Fabricius 
 
Orientering om valg til skolebestyrelsen 
 
(10 min) 

Resultat af suppleringsvalg til skolebestyrelsen 
Kære alle 
Så har vi afholdt suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen på Lille Næstved Skole. Vi er i den 
fantastiske situation, at ikke nok med at vi fik valgt 
nyt bestyrelsesmedlem, så fik vi også valgt tre 
stedfortrædere, der samlet set repræsenterer 
vores tre afdelinger.  
  
Her følger resultatet af valget: 
  
Valgt som bestyrelsesmedlem: 
Mette Fabricius Petersen (F-klasse rækken) 
Valgt som stedfortrædere: 
Martin Christensen (Herlufsholmvej) 
Sandra Vinston (Digtervej) 
Mario Enrique Diaz Fernandez (Karrebæk) 
Mvh. Valgbestyrelsen  
Mette Restrup og Michael Ringsmose 
 

Sag nr. 13 – drøftelse og beslutning 
Hvem deltager fra skolebestyrelsen, når 
”formanden” inviteres? 

Der er inviteret til dialogmøde med forældrenævn 
og skolebestyrelsesformænd og BUU d. 24. 
oktober 17-20. Emnet er kommende budget m.m. 



 
 

 
(15 min 

Kim vil gerne have alle perspektiver med fra 
skolebestyrelsen inden han går til mødet.  
Dialogmøderne er ret seriøse mødefora, hvor 
politikerne ønsker at drøfte forskelligt med de 
forældrevalgte og omvendt. Umiddelbart er det 
kun muligt, at skolen kan sende en person, men 
Thomas vil gerne undersøge, om det er muligt, at 
vi kunne sende et par stykker.  
Kunne det fremover være muligt, om møder i 
denne karakter sendes ud forlods med emne, så 
andre end formanden kan byde ind på deltagelse?  
Det undersøges om Michael Graff og Cecilie kan 
deltage sammen med Mette Fabricius.  
 
Fra mail: 
Dagtilbud og skoler: Der er ligeledes aftalt et 
dialogmøde med formænd for skolebestyrelserne 
og Forældrenævnet den 24. oktober kl 17-20. Her 
er temaet det kommende års større politiske sager 
samt budget 2025 udmøntning – og lejlighed til at 
drøfte ambitionerne for dagtilbuds- og 
skoleområdet med forældre og politikere. 
Det møde får I også i kalenderen nu.  
 

Sag nr. 14 – drøftelse og beslutning 
Mødet med forældrerødder og andre 
interesserede forældre 
Vi skal have et foredrag. Det kunne 
være om børn og unges brug af 
skærmbrug 
 
(15 min) 

Da vi havde forældrene samlet til en fælles aften 
sidste år, kom det frem, at der var mange, der 
gerne ville have oplæg omkring børns brug af 
skærm. Skolebestyrelsen og skolens ledelse blev 
enige om at slå en række arrangementer sammen 
til følgende:  
 
23. januar 2025: Temamøde for skolebestyrelsen, 
møde med forældrerødder og oplæg omkring børn 
og unges brug af skærm.  
Vi har indtil videre booket oplægsholderen Johnny 
Kristensen til at oplyse omkring betydningen af 
børn og unges engagement i sociale medier, 
konsekvenserne af indholdet på skærmene, og 
hvordan det påvirker vores børn, men også en 
række praktiske råd til at føre dialog med børnene 
om deres digitale liv og sætte sunde grænser.  
Elevrådsrepræsentanterne er naturligvis inviteret 
med.  
 
Det undersøges hvad Imran Rashid koster og om 
han overhovedet kan deltage denne aften. 



 
 

Endvidere går vi lidt videre med at undersøge om 
ikke Suså Skolen har haft ham ude til personalet, 
og hvordan det har været.  

Sag nr. 15 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Arbejdsgruppen præsenterer Årshjul for 
skolebestyrelsens arbejde 
 
(25 min) 

Kim og Thomas fremlagde forslag til et årshjul, som 
ikke bare koncentrerer sig omkring ting, der er 
interessante lige nu og her, men som også kigger 
længere frem.  
Der er brugt rigtig meget krudt sidste år, på vores 
nye mål og værdihæfte.  
 
 
Fremadrettede temaer kunne være: 
24/25: Fokus på skolens faglige udvikling og  
samt indarbejdelse af mål og værdier 
25/26: Elevinvolvering  
26/27: Forældreinvolvering  
 
Endvidere skal der hvert år være en række faste 
punkter som nøgletal, skoleårets planlægning og 
noget fra indskoling, mellemtrin og udskoling.  
 
 
Fra mail: 
Have et længerevarende (års) perspektiv. Årstema: 
23/24: mål og værdier 
24/25: Fagligheden på skolen – i bred forstand. 
Præcisering af nøgletallene – de skal jo netop sige 
noget om skolen 
Forberedelse af tema for 25/26 
 
25/26: elevinvolvering – så skal vi gennemføre det i 
virkelig udtalt grad 
 
26/27: forældreinvolvering 
 
Klassiske årshjulstemaer – skoleårets planlægning 
 
Kan vi have som hovedregel at skulle vide noget om 
indskoling, mellemtrin, udskoling, SFO, special 
 
Nøgletal 
•                     Faglighed 
•                     Trivsel 
•                     Inklusion 
•                     Forældretilfredshed 
•                     SFO 



 
 

•                     Økonomi 
•                     Fraværsstatistisk – typer af fravær 
•                     Medarbejdertrivsel - 
medarbejderfremmøde 
 

Pause 
 
(10 min) 

Sag nr. 16 – orientering, mulighed for 
spørgsmål og forberedelse til 
kommende dagsorden 
Specialområdet i Næstved Kommune og 
på Lille Næstved Skole  
 
(25 min) 

Det har længe været besluttet, at der skulle være 
en ny form og struktur på specialområdet.  
Thomas orienterede skolebestyrelsen om denne 
nye struktur.  
 
NK vil gerne have nogle forskellige niveauer inden 
for specialområdet: 
Niveau 1: Elever der har brug for noget særligt, 
men som går på egen skole. 
 
Niveau 2: Placeret tre forskellige i NK. Eleverne har 
så særlige behov, at de ikke har behov for at holde 
frikvarter sammen med almeneleverne. De har 
brug for et særligt skærmet tilbud. Her skal max gå 
75 elever. 
 
Niveau 3: Næstved Specialskole og dagbehandling 
og elever der går i andre tilbud uden for NK’s regi.  
 
Thomas gennemgik de særlige regler for visitation 
til de tre niveauer.  
 
Over de kommende år skal økonomi og råderet 
tilbage til skolerne, så det er skolerne selv, der 
beslutter alt ift. niveau 1.  
 
På LNS skal vi have et kommunalt niveau 2 tilbud 
på afdeling Karrebæk pr. august 2025. Kapacitet på 
25 elever fordelt på indskoling, mellemtrin og 
udskoling. Der skal ansættes 6-7 nye 
medarbejdere. Vi kender endnu ikke målgruppen.  
 
Herefter fulgte en længere drøftelse omkring for 
og imod beslutningen samt uddybning af denne.  
 
Der er god tid til at indarbejde den nye praksis.  



 
 

 

Sag nr. 17 – orientering fra skolens 
ledelse 

• Personalesituationen  

• Nøgletal 

• Budget 2025 

• BUU 

• Evt. 
 
(20 min) 

På HH har vi ansat ny lærer, og så er der genopslag 
til den stilling på afdeling Digtervej, der er vakant.  
 
Nøgletal udskydes til næste bestyrelsesmøde. 
 
Der er afsat rigtig mange ekstra penge til børne- og 
uddannelsesområdet. De fleste af midlerne tilgår 
almen.  
 
I budgetforliget for 2025 er der truffet beslutning 
om en udvidelse af Center for Dagtilbud og Skole til 
Center for Dagtilbud, Skole og Forebyggelse.  Det 
overordnede formål hermed er at understøtte en 
udvikling, hvor flere børn og unge bliver en del af 
de almene fællesskaber i dagtilbud og skoler i 
Næstved Kommune. 
Direktøren for Børn, Unge og Uddannelse har, 
sammen med centercheferne for Dagtilbud og 
Skole samt Børn og Unge, udarbejdet et oplæg til 
udmøntning af beslutningen fra budgetforliget.  
Skolebestyrelse skal komme med input til den 
justerede organisering. Der er frist for at indsende 
involveringssvar d. 20. november 2024. 

Sag nr. 18 
Orienteringen 
 

(20 min) 

• Formand orienterede om præsentation af 
ny direktør på området 

 

Sag nr. 19 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 
(10 min) 

 

• Nøgletal 

• Involveringsmail 

• Specialområdet 

Sag nr. 20 
Eventuelt 
 
(10 min) 

 
 

Sag nr. 21 
Personsager 

 


